

# တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတထံ ကချင်ပြည်နယ်အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများမှ အိတ်ဖွင့်ပေးစာ

ရက်စွဲ - ဇန်နဝါရီလ ၁၇၊ ၂၀၂၀ခုနှစ်

သို့

သမ္မတကြီး ရှိကျင့်ဖိန်  
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတော်

လေးစားစွာတိုက်တွန်းတင်ပြအပ်ပါသည်။

၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံအကြား ဆွေးနွေးပေါက်ဖော် ဆက်ဆံရေးသည် ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် သံတမန်ရေးရာနှစ် ၇၀ ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ သံတမန်ရေးရာ နှစ် ၇၀ ပြည့်ခရီးစဉ်အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံ သို့ လာရောက်သည့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသမ္မတရှိကျင့်ဖိန်ကို ကချင်ပြည်နယ်ရှိ ဌာနေပြည်သူများက လှိုက်လှဲစွာကြိုဆိုသည်။ ကချင်ပြည်နယ်သည် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် နယ်နမိတ်ချင်း ထိစပ်နေသည့် ပြည်နယ် ဖြစ်သည့်အပြင် ကချင်ပြည်နယ်ရှိ ကျောက်စိမ်းကူးသန်းရောင်းဝယ်ခြင်းဖြင့် တရုတ်လူမျိုးများနှင့် ရှေးယခင် ကတည်းက ပင်ဖော်ရွေသောဆက်ဆံရေးရှိခဲ့ကြပါသည်။ ယနေ့အချိန်တွင် တရုတ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု အများဆုံးနိုင်ငံများထဲမှနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး တရုတ်-မြန်မာစီးပွားရေးစင်္ကြံအတွင်း အကောင် အထည် ဖော်ရန် ပြင်ဆင်နေသည့်စီမံကိန်းများနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုများမှတစ်ဆင့် လက်တွေ့လုပ်ဆောင်နေသည့် စီမံကိန်းများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ရှိပါသည်။

၂။ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုသည် ကချင်ပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် အရေးကြီးသည့်အခန်း ကဏ္ဍတစ်ရပ်အဖြစ် ကချင်ပြည်နယ်ရှိဌာနေတိုင်းရင်းသားများက ယုံကြည်သည်။ ကချင်ပြည်နယ်တွင် လက်ရှိအကောင်အထည်ဖော်နေသည့် သို့မဟုတ် အကောင်အထည်ဖော်ရန် ပြင်ဆင်နေသည့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီမံကိန်းများမှာ ရပ်စဲထားသည့်မြစ်ဆုံစီမံကိန်းနှင့် အခြားရေအား လျှပ်စစ်စီမံကိန်းများ၊ ကန်ပိုက်တီ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးဇုန်နှင့် မြစ်ကြီးနားစီးပွားရေးဇုန်စီမံကိန်းတို့ဖြစ်သည်။ တရုတ်ပြည်အခြေစိုက် လုပ်ငန်းရှင်များ ကလည်း ကချင်ပြည်နယ်ရှိ ကျောက်စိမ်းလုပ်ငန်း၊ တစ်ရှူးငှက်ပျောနှင့် ကြံစိုက်ပျိုးမှု၊ မြေရှားသတ္တု တူးဖော်မှုများတွင် ပါဝင်ပတ်သက်မှုရှိနေသည်။

၃။ ဤစီမံကိန်းအမျိုးမျိုးတို့သည် ကချင်ပြည်နယ်၏တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ဌာနေပြည်သူ များ၏ အကျိုးစီးပွားကိုမြှင့်တင်ရန် အထောက်အကူဖြစ်နိုင်သော်လည်း လက်တွေ့တွင် မြေယာပြဿနာများ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုရေးရာအကျိုးသက်ရောက်မှုများ၊ ကချင်ပြည်နယ်ရှိ ဌာနေပြည်သူများ၏ သမိုင်းဝင်နေရာများကို ပျက်စီးစေသည့်အပြင် ဌာနေပြည်သူများ၏ တည်ရှိမှုကိုခြိမ်းခြောက်နေသည်။ ထိုသို့ဖြစ်ရသည်မှာ တရုတ်နိုင်ငံက ရင်းနှီးမြုပ်နှံထားသည့် စီမံကိန်းများသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုရေးအကျိုးသက်ရောက်မှုများကို လေ့လာဆန်းစစ်မှုပြုလုပ်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်း၊ ဌာနေပြည်သူများ၏ ထုံးတမ်းစေလွှတ်မှုများနှင့် တန်ဖိုးထားမှုများကို လေးစားမှုမရှိခြင်းနှင့် ပြည်သူများ၏အမြင်၊ သဘောထားနှင့် ခံစားချက်များ၊ သဘောထားမှတ်ချက်များကို ဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှုမရှိဘဲ အစိုးရနှစ်ဘက်ညှိနှိုင်းပြီးသာ သဘောတူညီမှု ရယူခြင်း၊ သဘောတူထားသည့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုဆိုင်ရာစာချုပ်များကို အများပြည်သူများထံတင်ပြရန်ပျက်ကွက်ခြင်းနှင့်

တရုတ်နိုင်ငံ၏ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒချမှတ်မှုများသည်လည်း မျှတမှုမရှိခြင်းတို့ကြောင့်ဖြစ်သည်ဟု မိမိတို့ ခံယူသည်။

၄။ ထို့ကြောင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏ တရုတ်-မြန်မာစီးပွားရေးစင်္ကြံတွင်ပါဝင်သည့် စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုများမှတစ်ဆင့်ကချင်ပြည်နယ်တွင် ရင်းနှီးမြုပ်နှံနေသည့် စီမံကိန်းများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်နှင့် ကချင်ပြည်နယ်ရှိ ဌာနလူမျိုးများ၏ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် သာယာဝပြောရေးကို အထောက်အကူ ဖြစ်စေရန်အတွက် အောက်ပါအချက်များကို လေးစားလိုက်နာရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

က။ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း အကောင်အထည်ဖော်နေသည့် သို့မဟုတ် အကောင်အထည်ဖော်ရန် ပြင်ဆင် နေသည့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီမံကိန်းများသည် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုဆိုင်ရာနိုင်ငံတကာစံနှုန်းများကို လေးစား လိုက်နာရန်၊

ခ။ ဒေသခံဌာနပြည်သူများ၏ သမိုင်းဝင်နေရာများ၊ ထုံးတမ်းစေလေ့များ၊ တန်ဖိုးထားမှုများကို လေးစားရန်၊

ဂ။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံအကြား သဘောတူထားသည့် တရုတ် နိုင်ငံ၏ စီမံကိန်းများဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်နှင့် စာချုပ်ပါအချက်အလက်များကို ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိစွာ ချပြရန်၊

ဃ။ ဒေသခံဌာနပြည်သူများ၏ လူမှုရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးနိုင်မှုများကို ကျွမ်းကျင်သူများ ပါဝင်ပြီး ဒေသခံများသဘောတူသည့် တတိယအုပ်စုဖြင့် ပုံမှန်ဆန်းစစ်လေ့လာမှုပြုလုပ်ရန်နှင့် ထိုလုပ်ဆောင်မှုကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ပြည်သူများထံချပြရန်။

င။ စီမံကိန်းနှင့်အကြီးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ဒေသခံဌာနပြည်သူများ၏ သဘောထား မှတ်ချက်များကို သိရှိနိုင်ရန် စီမံကိန်းမစတင်မီ ဌာနပြည်သူများနှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ညှိနှိုင်းရန်၊

စ။ ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက စီမံကိန်းများကို မလွဲမရှောင်သာ အကောင်အထည် ဖော်ရမည့် အခြေအနေသို့ရောက်ရှိပါကလည်း ပြည်သူများ၏ အိုးအိမ်၊မြေယာများ ဆုံးရှုံးမှုများမရှိရန် ကာလတန်ဖိုး အတိုင်းလျော်ကြေးငွေများကို ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိစွာ ပေးဆောင်ရန်နှင့် စီမံကိန်းဧရိယာရှိပြည်သူများအတွက် ရေရရှိတည်တံ့ပြီး စားဝတ်နေရေးပြေလည်မှုကို အာမခံသော ရပ်ဝန်းကို ဖော်ဆောင်ပေးရန်၊ ဥပမာ- ဒေသခံပြည်သူများ၏ စွမ်းရည်ကိုမြှင့် တင်ပေးမည့် စီမံကိန်းများကိုလည်း ငွေကုန်ကြေးကျခံကာ ဆောင်ရွက်ပေး ခြင်း၊

ဆ။ ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် အစိုးရများသည် စီမံကိန်းများနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ပြည်သူများလက်လှမ်းမီသိရှိအောင်ဆောင်ရွက်ပြီး ပဋိပက္ခ ဖြေရှင်းရန်ယန္တရားထားရှိခြင်းအပြင် ပြည်သူများအရေးဆိုနိုင်ပြီး အရေးဆိုမှုကိုတုံ့ပြန်ဖြေရှင်းသည့် ဆက်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းများနှင့် ဆက်ဆံရေးရုံးထားရှိရန်၊

၃။ ကချင်ပြည်နယ်သည် ပြည်တွင်းစစ်ဖြစ်သည့်ဒေသတစ်ခုဖြစ်သဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု များသည် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခကို ပိုမိုပြင်းထန်လာစေခြင်း သို့မဟုတ် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၏ နိုင်ငံရေးပြဿနာဖြေရှင်းမှုများအား ပျက်ပြားစေသောလုပ်ဆောင်မှုများကို ရှောင်ရှားရန်၊

၅။ တရုတ်နိုင်ငံ၏ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများကို မျှတမှုရှိစွာ ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ရန် တိုက်တွန်းလိုသည်။

၅။ မေခ၊ မလိခဆုံရာ မြစ်ဆုံဒေသတွင် အကောင်အထည်ဖော်ရန် ကြိုးပမ်းနေသည့် ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းသည် အထက်ပါအချက်များအားလုံးကို လိုက်နာလုပ်ဆောင်ခြင်းမရှိသည့် စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး ကချင်ပြည်နယ်ရှိ ဌာနေပြည်သူများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းရှိပြည်သူများ၏ သာယာဝပြောရေးကို ခြိမ်းခြောက်နေသည့်အပြင် နှစ်နိုင်ငံဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ဆက်ဆံရေးကို ထိခိုက်စေသည့် စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်သဖြင့် အပြီးတိုင် ဖျက်သိမ်းပေးရန် တောင်းဆိုသည်။

၆။ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏စီမံကိန်းများကို အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးသည် မရှိမဖြစ် အရေးကြီးသည်ဖြစ်ရာ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်အား ဆက်လက် ပံ့ပိုးကူညီ ရန်နှင့် စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာနေရပ်ပြန်ရေး၊ ပြန်လည်နေရာ ချထားရေး နှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပံ့ပိုးကူညီ ရန်လိုအပ်သည်ဟု မိမိတို့အောက်ပါ အဖွဲ့အစည်းများက တိုက်တွန်းသည်။

တိုက်တွန်းတင်ပြသည့်အဖွဲ့အစည်းများ  
သီးခြားစာရွက်တွင်ပူးတွဲတင်ပြအပ်ပါသည်

မိတ္တူကို-

- နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး
- နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး
- ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး
- တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတော်သံရုံး

ဆက်သွယ်ရန်-

အင်ဝပ် နော်အောင်- ၀၉၄၀၁၅၃၈၂၄၉  
နော်ခရိုင် တူးခေါင်- ၀၉၄၅၆၂၉၉၂၆၅